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Dr. Katona Béla
az Országgyű lés Elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

„Belső piaci szolgáltatásokról szóló irányelv átvétele : hol marad a magyar érdekek
képviselete, és mire menne el a pénz?” címmel a Házszabály 91 . §-a alapján kérdést kívánok
benyújtani Molnár Csaba Miniszterelnöki Hivatalt vezető miniszternek. A kérdésre a választ
írásban kérem .

Tisztelt Miniszter Úr !

A belső piaci szolgáltatásokról szóló 2006/123/EK irányelv értelmében le kell bontani minde n
akadályt, ami a szolgáltatások nemzeti határokon túli nyújtását akadályozza . Az irányelv
nemzeti átültetésekor minden felel ős, a nemzeti gazdaság érdekeit szem elő tt tartó kormány
arra törekszik, hogy az irányelv végrehajtása mellett messzemenőkig támogassa a nemzet i
vállalkozásait e lehetőség kiaknázásában. A Magyar Kormány természetesen példamutató
akar lenni, azonban feltehetően ismét hiba csúszott a támogatható célokhoz tartozó gyakorlati
lépések során, ugyanis az Országgyűlésben a kormánypárti többség már elfogadott olya n
jogszabályokat, amelyek a külföldiek magyarországi szolgáltatás nyújtását jelentősen
megkönnyítik, azonban a nemzeti vállalkozások támogatása nem volt szempont .

További kritikát tudunk megfogalmazni azzal kapcsolatban, hogy a felkészülésr ő l ,
előkészítésről csupán annyit tudhatunk, hogy a Kormány az Elektronikus közigazgatás
operatív program 2009-2010. évi akciótervében 2 milliárd forintot szán a Miniszterelnöki
Hivatalnak (utalva a Közigazgatási és Elektronikus Közszolgáltatások Központi Hivatala é s
az Igazságügyi és Rendészeti Minisztériumok bevonására) a belső piaci szolgáltatásokról
szóló irányelv végrehajtására . Az NFÜ honlapján megjelent tervezési felhívás és útmutató
szerint a projekt célja a szolgáltatók számára az ügyek elektronikus, egyszer ű, illetve
egyablakos elintézhet őségének biztosítása . A konkrét lépéseket azonban nem előzte meg,
vagy párhuzamosan nem tartozik hozzá hatástanulmány, mely a piacnyitás várhat ó
hatásait elemezné a hazai vállalkozók szempontjából, illetve melyek azok a területek ,
ahol komolyabb versenyélénkülés várható, és ezeken a területeken milyen korámányzat i
szerepvállalás szükséges a hazai vállalkozásoknál fellép ő problémák megsegítésére ,
hogyan lehetne — természetesen a versenyjogi szabályozások messzemen ő
figyelembevételével - segíteni a hazai vállalkozásokat e lehet őségek kihasználásában .
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A körültekintés eme ismételt hiánya aggályos, felmerülhet annak gyanúja, hogy a döntéseke t
esetlegesen egyéni érdekek határozták meg . A 2 milliárd forintnyi szolgáltatás igénybevétele
a december 28-ig, az irányelvben megszabott kötelez ő véghatáridő ig való felhasználása
irreális, tekintettel a hátralévő időre. A teljes összeg elköltése felveti a felel ősség kérdését .

Tisztelt Miniszter Úr !

1. Kérem mutassa be milyen célok megvalósulása várható 2009. december 28-ra?

2. Milyen szerződések alapján készülnek e projekttermékek, tekintettel arra, hogy a MEH
üvegzseb tájékoztatójában nem sikerült fellelni ezeket a szerződéseket?

3. Milyen kiválasztási folyamat előzte meg a szerződő partnerek kiválasztását ?

4. Milyen elektronikus, egyablakos szolgáltatásokat fognak tudni igénybe venni az
állampolgárok a december 28-i határidő t követően?

5. Hogyan segítik ezek a hazai vállalkozások felkészítését, piacbővülését?

6. Milyen forrásokat kíván a MEH a hazai kis- és közepes vállalkozások felkészítésére
fordítani, hogy ki tudják aknázni a szolgáltatási irányelvből fakadó piacszerzési
lehetőségeiket?

Budapest, 2009 . december 8 .

Tisztelettel,

Dr. Nyitrai Zsol t
Fidesz - Magyar Polgári Szövetség
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